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REVISTA PRESEI 

 

 

• Iohannis a sesizat CCR cu privire la Codul administrativ al României. 
Preşedintele critică introducerea pensiilor speciale şi articolul privind folosirea 
limbii minorităţilor în administraţia locală 

ACTUALIZARE. CCR urmează să discute pe 20 septembrie sesizarea preşedintelui 
Klaus Iohannis asupra Legii privind Codul administrativ, au precizat, pentru 
Agerpres, oficiali ai Curții Constituționale. 

Preşedintele Klaus Iohannis, a trimis Curţii Constituţionale, marţi, o sesizare de 
neconstituţionalitate asupra Legii privind Codul administrativ al României, criticând că 
aceasta cuprinde norme neclare, paralelisme legislative şi dispoziţii necorelate atât între 
ele, cât şi cu alte acte normative. 

”O administraţie publică modernă, într-un stat de drept, democratic şi social trebuie să 
fie, înainte de toate, o administraţie publică transparentă, transparenţă de neconceput 
în absenţa unor reglementări clare, unitare şi accesibile. Din analiza legii supuse 
controlului de constituţionalitate, constatăm că aceasta cuprinde norme neclare, 
paralelisme legislative şi dispoziţii necorelate atât între ele, cât şi cu alte acte 
normative”, susţine şeful statului în sesizarea trimisă CCR. 

Preşedintele Iohannis mai susţine că modificarea textului restrânge domeniul de 
aplicare a răspunderii unui membru al Guvernului pentru un eventual conflict de 
interese, permiţând practic celelalte fapte realizate dintr-un interes personal de natură 
nepatrimonială ori cu scopul de a obţine un folos material pentru alte rude apropiate sau 
pentru alte persoane. 

”Concret, membrul Guvernului este apărat de răspundere dacă asigură folosul material 
pentru alte rude apropiate (nepoţi, veri etc), concubini, prieteni sau persoane cu care a 
stabilit diverse înţelegeri sau parteneriate. De asemenea, introducerea unei consecinţe 
calificate, aceea <de a produce un folos material> nu are nici o justificare raţională şi nu 
este în concordanţă cu valoarea socială protejată prin norma în discuţie, existând 
posibilitatea ca membrul Guvernului să urmărească obţinerea unui folos nepatrimonial, 
ipoteză exclusă de către legiuitor prin modificarea adoptată”, mai menţionează şeful 
statului. 

De asemenea, potrivit sesizării de neconstituţionalitate, în cuprinsul art. 40 alin. (1) lit. g) 
din lege se precizează că funcţia de membru al Guvernului este incompatibilă cu 
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calitatea de persoană fizică autorizată sau de persoană care exploatează o 
întreprindere individuală sau o întreprindere familială, sintagma „calitatea de comerciant 
persoană fizică” din art. 84 alin. 1 lit. g) din Legea nr. 161/2003 fiind înlocuită cu 
sintagma „calitatea de persoană fizică autorizată sau de persoană care exploatează o 
întreprindere individuală sau o întreprindere familială”. 

Preşedintele Klaus Iohannis a criticat şi articolul privind „Folosirea limbii minorităţilor 
naţionale”, care prevede că „autorităţile şi instituţiile publice, precum şi celelalte entităţi 
juridice prevăzute la alin. (1), prin hotărârea organelor lor deliberative sau după caz, 
organelor de conducere pot decide asigurarea folosirii limbii minorităţilor naţionale în 
unităţile administrativ-teritoriale în care cetăţenii aparţinând minorităţilor naţionale nu 
ating ponderea prevăzută la alin. (1).” 

”Potrivit art. 13 din Constituţie, <În România, limba oficială este limba română>. 
Totodată, în conformitate cu dispoziţiile art. 120 alin. (2) din Constituţie, <în unităţile 
administrativ-teritoriale în care cetăţenii aparţinând unei minorităţi naţionale au o 
pondere semnificativă se asigură folosirea limbii minorităţii naţionale respective în scris 
şi oral în relaţiile cu autorităţile administraţiei publice locale şi cu serviciile publice 
deconcentrate, în condiţiile prevăzute de legea organică>, mai arată Iohannis. 

Preşedintele critică şi introducerea pensiilor speciale pentru unii dintre aleşii locali, 
respectiv pentru primari, viceprimari, preşedinţi şi vicepreşedinţi ai consiliilor judeţene. 

În varianta votată de Parlament se prevede că „(1) persoanele alese începând cu anul 
1992 de către cetăţeni, prin vot universal, egal, direct, secret, respectiv prin vot secret 
indirect şi liber exprimat, care au exercitat funcţii de autoritate executivă, respectiv 
primarii, viceprimarii, preşedinţii şi vicepreşedinţii consiliilor judeţene, care îndeplinesc 
condiţiile vârstei standard de pensionare, ale vârstei standard de pensionare redusă 
aşa cum sunt prevăzute în Legea nr. 263/2010 privind sistemul unitar de pensii publice, 
cu modificările şi completările ulterioare, sau cele prevăzute de alte legi speciale au 
dreptul, la încetarea mandatului, la o indemnizaţie lunară pentru limită de vârstă”, iar 
cuantumul indemnizaţiei pentru limită de vârstă se suportă din bugetul de stat, şi este 
prevăzut pentru fiecare unitate/subdiviziune administrativ-teritorială prin anexă distinctă 
la legea anuală de aprobare a bugetului de stat. 

”Vă solicit să admiteţi sesizarea de neconstituţionalitate şi să constataţi că prevederile 
Legii privind Codul administrativ al României sunt neconstituţionale”, se arată în finalul 
sesizării. 

(Sursa: Mediafax) 
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• Paul Stănescu preia, în perioada 6-13 august, atribuţiile premierului privind 
conducerea operativă a Guvernului. Premierul Dăncilă se va afla în concediu 

Viceprim-ministrul Paul Stănescu va exercita, în perioada 6-13 august, atribuţiile 
premierului Viorica Dăncilă privind de conducerea operativă a Executivului, potrivit unei 
decizii publicate marţi în Monitorul Oficial. 

„Decizie pentru exercitarea unor atribuţii. În temeiul art. 19 din Legwa 90/2001 privind 
organizarea şi funcţionarea Guvernului României şi a ministerelor, cu modificările şi 
completările ulterioare, prim-ministrul emite prezenta decizie. Articol unic. – În perioada 
6-13 august 2018, domnul Paul Stănescu, viceprim-ministru, ministrul Dezvoltării 
Regionale şi Administraţiei Publice, exercită atribuţiile prim-ministrului privind 
conducerea operativă a activităţii Guvernului României”, se arată în hotărârea emisă de 
premierul Viorica Dăncilă şi publicată, marţi, în Monitorul Oficial. 

Surse guvernamentale au spus, pentru MEDIAFAX, că prim-ministrul Viorica Dăncilă se 
află în acea perioada în concediu de odihnă. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Gazele se scumpesc de miercuri, 1 august, cu 5,83%. Cu cât va creşte factura 
medie 

Data de 1 august a fost stabilită, în urmă cu aproximativ două săptămâni, ca termen de 
la care preţul gazelor creşte pentru consumatorii casnici cu 5,83%, decizia fiind 
adoptată într-o şedinţă a Comitetului de reglementare al Autorităţii Naţionale de 
Reglementare în domeniul Energiei - ANRE. 

În urma scumpirii anunţate, factura medie la un apartament dotat cu centrală termică pe 
gaz creşte în funcţie de consum, cu 5 lei în lunile calde şi cu 10 lei în lunile din sezonul 
rece, faţă de preţurile din iunie-iulie 2018. 

Decizia a fost adoptată în baza solicitărilor furnizorilor de gaze naturale, şi în urma 
analizei costurilor reflectate în preţul final, a informat ANRE pe data de 19 iulie. 
„Solicitările vin ca urmare a faptului că, începând cu data de 1 aprilie 2017, preţul de 
achiziţie a gazelor naturale din producţia internă s-a liberalizat, producătorii având 
libertatea să vândă gazele naturale la un preţ care nu mai este reglementat”, a 
menţionat ANRE. 

Gazele naturale de provenienţă internă se vând pe piaţa concurenţială, inclusiv pentru 
clienţii casnici, preţul de achiziţie al acestora fiind stabilit în mod liber, pe baza cererii şi 
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a ofertei. În perioada ianuarie 2013 - aprilie 2017, prin calendarele de liberalizare 
stabilite prin memorandumuri şi hotărâri de Guvern, evoluţia preţului producţiei interne a 
cunoscut o creştere de la 45,71 lei/MWh la 60 lei/MWh, la consumatorii casnici. În 
perioada aprilie 2017 - martie 2018, preţul mediu a crescut de la 67,99 lei/MWh la 73,85 
lei/MWh. 

Preţurile de vânzare a gazelor naturale din producţia internă conform contractelor 
încheiate pe piaţa centralizată, cu livrare în perioada august 2018 - martie 2019 au 
crescut de la 77,72 lei/MWh la 80,25 lei/MWh. „Cumulat, procentul de creştere a 
preţurilor la gazele naturale din producţia internă a fost, în perioada ianuarie 2013 - 
martie 2019, de 75,56%”, a argumentat ANRE, menţionând că nu a avut şi nu are 
competenţe în stabilirea nivelului acestor preţuri. 

Preţul gazelor naturale din import, stabilit pe piaţa concurenţială, a crescut în perioada 
aprilie 2017 - martie 2018 de la 80,14 lei/MWh, la 94,58 lei/MWh. 

Autoritatea de reglementare are obligaţia să stabilească preţul la gazele naturale la 
consumatorii casnici în baza achiziţiei gazelor naturale făcute de furnizori din pieţele 
centralizate, la care se adaugă tarifele de transport, de distribuţie, de înmagazinare şi 
de furnizare, care sunt, în continuare, reglementate de ANRE. Tarifele de transport au 
scăzut în perioada aprilie 2017 – iulie 2018 cu 26,10%, cele de înmagazinare cu 
23,42%, iar tarifele de distribuţie au crescut cu 0,7%, a mai precizat ANRE. 

Ministerul Finanţelor a propus recent, într-un proiect de hotărâre privind stabilirea 
preţului maxim de vânzare a gazelor naturale din producţia internă, ca preţul maxim de 
vânzare a gazelor naturale din producţia internă la producători până la data de 30 iunie 
2021 să fie de 55 lei/Mwh. Potrivit proiectului, pentru eliminarea efectelor negative 
asupra consumatorilor casnici, având în vedere că după 1 aprilie 2017 s-a liberalizat 
complet preţul de vânzare al gazelor naturale, iar tendinţa de creştere a fost continuă şi 
constantă. Însă proiectul a fost retras, ulterior, de pe circuitul de consultare şi avizare. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• De azi România are acces integral la Sistemul de informații Schengen 

Acum o lună a fost publicată în Jurnalul Oficial al Uniunii Europene decizia privind 
accesul României la SIS – Sistemul de informații Schengen. Aceasta va intra în vigoare 
și va fi aplicabilă în România de azi, 1 August 2018. SIS reprezintă o bază de date 
comună a Statelor Membre UE, utilizată mai ales la controlul trecerii frontierelor Uniunii. 

https://eur-lex.europa.eu/legal-content/RO/TXT/PDF/?uri=CELEX:32018D0934&from=RO
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"Reușim astfel să oficializăm un fapt repetat permanent de Comisia Europeană, de 
Parlamentul European și inclusiv de Consiliul European, în propriile documente: încă 
din anul 2011, România îndeplinește toate condițiile pentru a adera deplin la spațiul 
Schengen! 

Datorită acestei pregătiri timpurii, România nici măcar nu mai este nevoită în acest 
stadiu să facă vreo altă investiție, modificare tehnică, sau de resurse umane, pentru 
această platformă. Felicit autoritățile române pentru eficiența și profesionalismul de care 
au dat dovadă în aceste pregătiri tehnice, de mult finalizate. 

De asemenea, mă bucur că, în calitate de membru al Comisiei pentru libertăți civile, 
justiție și afaceri interne a Parlamentului European, am putut avea și eu o contribuție 
activă la pașii înainte făcuți de țara noastră pentru a se integra pe deplin în spațiul 
Schengen", a declarat eurodeputatul PSD Emilian Pavel. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Șeful Poliției Române, despre șoferul cu număr de înmatriculare anti-PSD: A 
intrat în țară legal, însă imoral. Avea acea sintagmă vulgară 

Șeful Poliției Române, chestorul Ioan Buda, susține că șoferul cu număr de 
înmatriculare anti-PSD a intrat în România în mod legal, însă imoral, din punctul său de 
vedere, pentru că numărul conținea un mesaj vulgar. 

"Este aplicabila Conventia de la Viena. Discutam de două masuri diferite, masuri 
politienesti in interiorul tarii si Conventia de la Viena. S- a prezentat la intrarea in tara, a 
intrat legal din punct de vedere al placutelor de inmatriculare, din punctul meu de 
vedere ilegal,imoral, pentru ca avea acea sintagma vulgara. A prezentat documente 
pentru mijlocul de transport si a intrat legal. Dupa intrarea in tara, in 2-3 zile a aparut 
aceasta problema in spatiul public. Bineinteles ca am luat masura de a il identifica si am 
discutat pe canalele noastre de cooperare politieneasca , am primit un raspuns de la 
autoritatile suedeze prin care ne informeaza ca placutele de inmatriculare nu sunt 
valabile decat pe teritoriul statului suedez", a declarat Ioan Buda. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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• Ungaria îi cere lui Klaus Iohannis să-i GRAȚIEZE pe cei doi etnici maghiari 
condamnați pentru tentativă de atac cu bombă 

Preşedintele organizaţiei Consiliul pentru Demnitate Umană (HDC), Zoltan Lomnici, i-a 
cerut preşedintelui României, Klaus Iohannis, să graţieze doi etnici maghiari din 
Transilvania aflaţi în închisoare pentru tentativă de atac cu bombă, transmite marţi MTI. 

Szocs Zoltan şi Beke Istvan Attila erau membri ai autointitulatei 'Mişcări de Tineret 64 
de Comitate' (HVIM) din Transilvania. Cei doi au fost condamnaţi la câte cinci ani de 
închisoare pentru ceea ce autorităţile române au considerat a fi o încercare de a detona 
o încărcătură explozivă artizanală la parada de Ziua Naţională a României pe 1 
Decembrie 2015 de la Târgu Secuiesc - adaugă agenţia de presă ungară. 

Sentinţa 'a fost extrem de problematică', a spus Zoltan Lomnici într-o conferinţă de 
presă marţi la Budapesta. El a adăugat că le-a 'promis rudelor' celor doi tineri să ridice 
la nivel internaţional problema sentinţei 'nefondate, care are ca scop doar intimidarea 
maghiarilor din Transilvania'. 

Zoltan Lomnici şi parlamentarul ungar Istvan Bajkai, membru al partidului FIDESZ, au 
promis că vor angaja şi un avocat în acest sens. Bajkai a spus că probele din acest caz 
nu indică infracţiuni legate de terorism. 

Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie i-a condamnat, în data de 4 iulie, la 5 ani de 
închisoare, pe Szocs Zoltan şi Beke Istvan Attila, membri ai grupării 'Mişcarea de 
Tineret 64 de Comitate' (HVIM) din Transilvania, în dosarul în care sunt acuzaţi că 
intenţionau să detoneze un dispozitiv exploziv improvizat la manifestările de 1 
Decembrie, de la Târgu Secuiesc, din 2015. 

ÎCCJ a admis apelul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie - Direcţia 
de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism (DIICOT) şi a 
schimbat încadrarea juridică a faptei din "atentat împotriva unei colectivităţi", în 
instigare, în baza art. 32 alin. 3 litera a cu referire la art. 34 din Legea 535/2004, privind 
prevenirea şi combaterea terorismului, în cazul lui Beke Istvan Attila. 

În prima instanţă, Curtea de Apel Bucureşti i-a condamnat pe Szocs Zoltan şi Beke 
Istvan Attila, la 10 luni şi 8 zile, respectiv 11 luni şi 6 zile închisoare cu executare. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/klaus-iohannis_15.html
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• Toader: Când vor intra în vigoare modificările la Codul de procedură penală, 
cine se simte condamnat pe probe nelegale, gen interceptări sau protocoale, 
poate cere revizuirea 

Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, marţi că, după ce vor intra în vigoare 
modificările la Codul de procedură penală, "orice român care va avea sentimentul că a 
fost condamnat pe baza unor probe nelegale, de tipul interceptărilor, gen protocoale, va 
putea solicita revizuirea". 

"În proiectul de lege pentru modificarea Codului de procedură penală, la cauzele de 
revizuire s-a introdus o altă cauză, o cauză nouă care prevede revizuirea hotărârilor 
rămase definitive, dacă au fost pronunţate pe baza unor probe nelegale, gen 
interceptări făcute de organe neabilitate la urmărirea penală, adică SRI, sau dacă au 
fost administrate pe baza altor norme decât cele din procedură penală, gen protocoale. 
Nu este opera mea, este propunerea venită de la comisia specială, a fost adoptată 
legea de modificare a legii Codului de procedură penală, prima Cameră, Camera 
decizională, se află la Curtea Constituţională. În final, ce poate să facă acum? Curtea 
să constate că e constituţională, neconstituţională, să o trimită în Parlament, 
Parlamentul o pune în acord. Preşedintele, la rândul lui, să ceară reexaminarea, să 
ceară examinarea de către Curte, ceea ce este foarte bine până la urmă, că trece legea 
de mai multe ori prin filtrul controlului de constituţionalitate şi iese o lege în acord cu 
standardele, cu exigenţele Constituţiei şi cu standardele CEDO etc", a declarat, marţi, 
Tudorel Toader, la DC News. 

Ministrul Justiţiei a mai declarat că legea de modificare a Codului de procedură penală 
va intra totuşi în vigoare şi atunci va fi valabilă şi această prevedere. 

"Prin urmare, chiar dacă va mai trece ceva timp, sper că nu foarte mult, legea de 
modificare a Codului de procedură penală cu această cauză de revizuire va intra în 
vigoare şi orice român care va avea sentimentul că a fost condamnat pe baza unor 
probe nelegale, gen interceptări, pe baza unor reguli altele decât cele din procedura 
penală, gen protocoale, va putea solicita revizuirea", a mai spus Tudorel Toader. 

Ministrul a mai anunţat că "nu numai cel care este în puşcărie poate să iasă" în acest 
sens, ci şi persoana care are hotărârea definitivă poate cere revizuirea deciziei. 

"Nu numai cel care este în puşcărie să iasă, şi cel care are hotărârea definitivă să ceară 
revizuirea respectivei hotărâri. Sigur, dacă cineva a comis o faptă penală, o infracţiune, 
va răspunde penal în limitele Codului penal, legilor speciale după regulile de procedură 
penală. Chiar dacă a comis o faptă, nu poţi să-l judeci după alte reguli decât cele din 
Codul de procedură penală", a mai spus Toader. 
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(Sursa: Mediafax) 

 

• Tudorel Toader, despre Augustin Lazăr: La fiecare dintre noi vine o vreme a 
evaluării 

Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat că procurorul general Augustin Lazăr a 
avut, de-a lungul timpului, poziţii care nu au fost „pe frecvenţa legii în vigoare” şi a lăsat 
să se înţeleagă că acesta ar putea să fie supus evaluării. 

„Cu domnul Lazăr mă cunosc de multă vreme, dinainte ca dânsul să fie procuror 
general şi eu ministru al Justiţiei. În epoca aceea colaboram academică, astăzi 
colaborăm pe linie instituţională. Colaborăm instituţional. Sigur că, de-a lungul timpului, 
cred că a trecut un an şi ceva, a avut poziţii care nu au fost pe frecvenţa legii în vigoare, 
nu pe frecvenţa mea”, a declarat ministrul Tudorel Toader, la DC News. 

Întrebat dacă există posibilitatea ca Augustin Lazăr să fie supus unei evaluări, Tudorel 
Toader a răspuns: „Vă dau un răspuns general valabil - la oricare dintre noi vine o 
vreme în care este supus evaluării”. 

(Sursa: Mediafax) 

 
 
• Toader: Probabil voi posta procedura de numire a procurorilor de rang înalt din 
2004 până în present 
 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, spune că, probabil în cursul zilei de miercuri, va fi 
publicată procedura prin care s-au efectuat numirile procurorilor de rang înalt din 2004 
şi până în prezent, pentru a se putea face o comparaţie cu procedura derulată în acest 
moment. 
 
"Probabil, totuşi, voi posta astăzi să vedeţi procedura după care s-au făcut numirile 
procurorilor de rang înalt din 2004 până în prezent. Adică să vedeţi dacă au avut 
program managerial sau nu, să vedeţi dacă au fost contracandidaţi sau nu, să vedeţi 
dacă a fost procedură transparentă sau nu, să vedeţi dacă a fost comisie de evaluare 
sau nu, astfel încât să comparaţi procedurile anterioare pe baza aceleiaşi legi cu 
procedura desfăşurată în prezent", a declarat Tudorel Toader, la Ministerul Justiţiei.  

(Sursa: Agerpres) 
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• Dosarele familiei Cosma, instrumentate de procurorii DNA Ploieşti, vor fi 
mutate. Direcţia a anunţat ce entitate le va prelua 

DNA Bucureşti va prelua toate dosarele de la DNA Ploieşti în care sunt implicaţi Vlad 
Cosma, Andreea Cosma şi Mircea Cosma, anunţă instituţia, într-un comunicat de presă. 

"Ca urmare a efectuării controlului dispus la Serviciul Teritorial Ploieşti, au fost 
identificate dosarele penale în care procurorii din cadrul Serviciului desfăşoară 
activitatea de urmărire penală în cauze care privesc, indiferent de calitatea lor 
procesuală, pe Vlad Cosma, Andreea Cosma şi Mircea Cosma. Cu referire la aceste 
dosare, în contextul punerii în mişcare a urmăririi penale şi al dispunerii măsurii 
controlului judiciar, de către Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, 
faţă de fostul şef al Serviciului Teritorial Ploieşti, procurorul Onea Lucian Gabriel, şi 
pentru a nu exista suspiciuni cu privire la imparţialitatea procurorilor care efectuează 
urmărirea penală în dosarele respective, procurorul şef al DNA Anca Jurma a dispus 
preluarea de către Structura centrală a acestor dosare", anunţă DNA. 

Secţia pentru procurori a CSM a decis, luni, suspendarea din funcţie a procurorilor 
Lucian Onea şi Mircea Negulescu, după ce Parchetul General i-a plasat sub control 
judiciar pentru infracţiunile de inducere în eroare a organelor judiciare şi complicitate la 
infracţiunea de represiune nedreaptă. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Ministrul Mediului: O nouă taxă auto, finalizată până la sfârşitul anului 

Ministrul Mediului, Graţiela Gavrilescu, a declarat, marţi, că instituţia pe care o conduce 
nu are încă pregătită o taxă auto, deşi aceasta ar fi trebuit să fie gata la jumătatea 
acestui an. Potrivit ministrului, proiectul pentru o nouă taxă de poluare va fi gata până la 
sfârşitul acestui an. 

"Nu vreau să se repete greşeala de până acum. Vreau ca formula de calcul la care se 
lucrează la ora actuală să fie o formulă care să nu mai poată fi contestată sau atacată. 
Cel care poluează trebuie să fie cel care să plătească o penalitate. Am promis că până 
la finele acestui an grupul de lucru să să prezinte o variantă finală”, a declarat, marţi, 
ministrul Graţiela Gavrilescu în cadrul unei conferinţe de presă. 

Taxa auto a fost scoasă în anul 2016, iar de atunci, reprezentanţii Ministerului Mediului 
au promis, în mai multe rânduri, că se va implementa un alt timbru de mediu. La 
începutul acestui an, ministrul Mediului declara că o taxă finală va fi gata până în luna 
iunie. 
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(Sursa: Mediafax) 

 

• Ministrul Mediului a anunţat finanţarea de care va beneficia programul „Rabla 
pentru electrocasnice” 

Ministrul Mediului, Graţiela Gavrilescu, a anunţat, marţi, că în această săptămână va 
semna finanţarea programului „Rabla pentru electrocasnice”, în valoare de 20 de 
milioane de lei. Programul presupune acordarea unui voucher pentru un obiect 
electrocasnic dus la casat. 

„Săptămâna aceasta voi semna finanţarea de 20 de milioane de lei pentru acest 
program. Ne vom întâlni cu producătorii de electronice şi electrocasnice, iar ulterior vom 
anunţa toate ecobonusurile pe care le vom acorda prin acest program. Programul Rabla 
pentru electrocasnice nu va fi numai pentru persoanele fizice, ci şi pentru instituţiile 
publice”, a declarat, marţi, ministrul Graţiela Gavrilescu, în cadrul unei conferinţe de 
presă. 

Gavrilescu a mai spus că nu a fost stabilită valoarea unui voucher ce se va acorda prin 
acest program. 

De asemenea, ministrul a anunţat că instituţia pe care o conduce are în vedere 
implementarea unui sistem de staţii de reîncărcare a maşinilor electrice, program cu o 
finanţare de 20 de milioane de euro, precum şi lansarea unui program privind echiparea 
locuinţelor cu sisteme de celule fotovoltaice. 

(Sursa: Mediafax) 

 
 
• Cum s-a laudat ministrul Mediului cu "masurile curajoase" luate sub 
amenintarea CE si cu dragostea ei pentru ursii care vor fi ucisi 
 
Gratiela Leocadia Gavrilescu si-a prezentat, marti, bilantul activitatii desfasurate in 
cadrul Cabinetului Dancila, cel de-al treilea in care conduce Ministerul Mediului de cand 
PSD si ALDE au preluat guvernarea. 
 
Gavrilescu a prezentat masurile luate in ce priveste reciclarea deseurilor, gropile de 
gunoi sau calitatea aerului ca pe niste actiuni curajoase pe care si le-a asumat, asta 
chiar daca in cazul lor institutiile europene ne obligau sa luam masuri, altfel riscand 
grave sanctiuni financiare. 
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Totodata, Gavrilescu a vorbit la capitolul realizari si despre ordonanta de urgenta prin 
care sunt eliminati custozii din ariile naturale protejate, precum si despre planul care 
permite uciderea a 2.000 de ursi. Dar sa le luam pe rand. 
 
Anul "pierzator" pentru Gavrilescu 
 
In primul rand, niciun bilant sustinut de actualii guvernanti nu e complet daca nu incepe 
cu "greaua mostenire". Cum in cazul Cabinetului Dancila situatia e de-a dreptul ironica, 
mostenirea pasandu-se ca la stafeta in coalitie din 6 in 6 luni, demonizati sunt tot 
tehnocratii lui Ciolos. 
 
"Guvernul sustinut de o majoritate parlamentara PSD-ALDE a aratat ca e o echipa 
unita, responsabila, si ca a pus in opera programul de guvernare. (...) V-am spus ca 
sunt consternata ca am gasit situatia la Ministerul Mediului cea pe care am lasat-o la 
sfarsitul anului 2015 (Gavrilescu a fost ministrul Mediului si in Guvernul Ponta, n.red.) si 
ca 2016 a fost un an pierzator nu numai pentru mine, cea care preluam mandatul, ci 
pentru intreg poporul roman. (...) 
 
Daca au fost 400 de zile de guvernare tehnocrata iresponsabile, in care legi pe care ar 
fi trebuit sa le promoveze astfel incat sa pornim industria de reciclare din Romnaia, sau 
daca s-ar fi uitat atent la tot ce inseamna managementul ariilor protejate, daca s-ar fi 
uitat atent ca trebuie sa bugeteze statiile de monitorizare si inca multe alte proiecte, mai 
ales pe fonduri europene, ar fi trebuit sa continue si sa incerce sa gaseasca alte teme 
pentru absorbtie de fonduri europene, atunci putem sa spunem ca, intr-adevar, a fost 
anul amortirii poporului roman. 
 
Pentru ca lucrul acesta nu mi-l doresc ca roman si pentru ca sunt un om care-mi iubesc 
tara, si pentru ca fac parte din Guvernul PSD-ALDE, care doreste ca acest popor sa 
traiasca in foarte bune conditii, este ca la preluarea mandatului mi-am asumat ca tot 
ceea ce tine de mine ca om, tot ceea ce tine ca mine de manager voi face", si-a inceput 
Gavrilescu prezentarea. 
 
Ingropati in gunoaie 
 
Dupa acest intro din care nu se intelege clar mai nimic, nici cine e de vina, nici ce isi 
doreste ministrul, Gavrilescu a trecut la "realizari". Prima dintre ele, planul de gestionare 
a deseurilor. 
 
Gavrilescu admite insa, adiacent, ca planul a fost adoptat de Guvern pentru ca suntem 
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obligati ca stat membru al Uniunii Europene. 
 
"Am stabilit clar responsabilitati pentru fiecare jucator. Trebuie, fiind stat membru al UE, 
dar si tinand cont ca trebuie sa avem foarte mare grija de ce se intampla cu generatiile 
viitoare, ca trebuie sa intram intr-un calendar etapizat pana in 2025 de indepartare a 
tuturor produselor de unica folosinta. 
 
Am avut in programul de guvernare o indatorire la care a trebuit sa lucram foarte mult, 
astfel incat Romania sa aibe o lege a siturilor contaminate, lege adoptata in iunie anul 
acesta, deja trimisa Parlamentului care urmeaza sa o dezbata in sesiunea care incepe 
la 1 septembrie", a inceput Gavrilescu enumerarea. 
 
O alta obligatie prezentata ca realizare "curajoasa" e cea legata de interzicerea plaselor 
din plastic subtire: "Am avut o dorinta din momentul in care am preluat mandatul sa 
adoptam legea interzicerii pungilor subtiri de plastic. Am avut acest curaj chiar daca a 
fost o lupta cu cei care nu-si doreau lucrul acesta, dar care apoi au constientizat. Am 
interzis pungile subtiri de plastic ca si fabricatie de la 1 iulie anul acesta, de la 1 ianuarie 
2019 nu se vor mai comercializa. In paralel ati vazut cum marii comercianti, majoritatea, 
au introdus pungi biodegradabile produse chiar in Romania". 
 
Si problemele de la gropile de gunoi au fost trecute in revista ca si rezolvate: "In 2018 
Ministerul Mediului a inaintat Guvernului memorandumul prin care trebuie sa inchidem 
cele 15 depozite municipale neconforme, care sunt si in infringement. In perioada 
urmatoare o sa lansam ghidul de finantare, astfel incat autoritatile sa acceseze banii de 
la Fondul de Mediu". 
 
Nu va panicati cu ariile protejate, sunt avutie nationala 
 
Gavrilescu a trecut apoi la problema ariilor protejate si a cerut tuturor criticilor 
ordonantei care elimina custozii sa nu se panicheze. Iata si argumentele: 
 
"Romania are o suprafata de peste 23% de arii naturale protejate. Este normal, este 
corect ca statul sa gestioneze aceste arii naturale protejate care reprezinta o avutie 
nationala care se transmite din generatie in generatie. Am avut curajul sa pun pe 
picioare aceasta Agentie pentru arii naturale protejate (ANANP, n.red.). 
 
Eu sper, cu echipa care acum incepe sa se formeze, ca aceasta agentie va performa si 
daca am emis un ordin de ministru prin care preluam custodia e ca vreau sa transmit cu 
ocazia asta tuturor celor care au muncit, au fost responsabili, care au bifat toate 
masurile din planurile de management, ma refer la custozi, ca nu doresc sa indepartez 
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pe nimeni. Vom lucra intr-o echipa, toate lucrurile se vor prelua etapizat, pentru cei care 
si-au facut treaba, vom deveni parteneri. Pentru noi legea e unica si pentru noi si pentru 
custozi si pentru toata lumea". 
 
Amintim ca acesti custozi, printre care si peste 60 de ONG-uri care s-au luptat ani de 
zile pentru protejarea padurilor si parcurilor naturale, au acuzat ca prin preluarea catre 
stat se va pierde orice control si astfel vom ajunge sa vedem vile in parcurile nationale 
sau piscine in mijlocul Deltei Dunarii. 
 
Ca ministru da ordin pentru uciderea ursilor, ca om e iubitor de animale 
 
Si a venit momentul sa se laude si cu curajul de a da ordinul care permite uciderea 
ursilor. 
 
"Avem aici in slide un urs, care in ultima perioada tine de dimineata pana seara pagina 
televiziunilor, a ziarelor online, a mass-mediei in general, prin, sa spunem, coborarea lui 
din barlog, atacul asupra omului, stricaciunile in gospodarii. Si atunci, am luat hotararea 
anul trecut si mi-am asumat-o ca ministru, sa dau cota de interventie pentru carnivora 
mare protejata urs si pentru carnivora mare lup, astfel incat, in baza unei proceduri, cei 
care constata ca ursul, ori ca a atacat omul, si e vizibil, ori ca a atacat gospodariile sa 
ceara cota de interventie la Ministerul Mediului. 
 
Lucrurile spunem ca le-am tinut sub control, in sensul ca am colaborat foarte bine cu 
toate autoritatile publice locale. Am avut in acelasi timp curajul sa cer directiei de 
biodiversitate sa faca un plan de actiune pe carnivora mare urs si lup, plan aprobat de 
mine si care cuprinde un numar de masuri pe care noi trebuie sa le punem in opera in 
perioada urmatoare. (...) 
 
Eu sper ca in felul acesta si relatia mea ca ministru si ca om, cu toti cei care sunt 
iubitori de animale, asa cum sunt si eu, a fost intr-adevar si este indeplinita. Imi 
doresc ca relatia dintre om si animal, asa cum ea a fost pastarta de cand noi existam ca 
omenire, sa fie pastrata si in continuare, dar trebuie sa ne gandim foarte bine ca 
aceasta relatie nu trebuie sa puna sub nicio forma omul in pericol", si-a prezentat 
Gavrilescu compasiunea fata de carnivora mare. 
 
Aerul irespirabil, alta realizare 
 
Gavrilescu a vorbit si despre calitatea aerului. In conditiile in care Romania are 3 
proceduri de infringement pentru poluarea mult peste limita sigurantei din Bucuresti, Iasi 
si Brasov, iar pentru Capitala chiar am fost dati in judecata de Comisia Europeana 
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pentru lipsa masurilor de corectare a acestei probleme ce afecteaza sanatatea 
cetatenilor. 
 
Ea a precizat ca Bucurestiul "deja a aprobat luna trecuta planul intregrat pe calitatea 
aerului, am notificat Comisia Europeana", de parca acest lucru ar insemna si ca 
masurile au fost puse in aplicare. 
 
Ministrul a vorbit si despre statiile de monitorizare a calitatii aerului. Intrebata insa daca 
acestea functioneaza, Gavrilescu a raspuns "intreaga retea functioneaza cu anumite 
sincope, in sensul ca azi se poate strica un senzor la una... Au anumite disfunctionaliati, 
de aceea ne dorim ca acest proiect sa fie in stransa legatura cu prognoza". 
 
(Sursa: ziare.com) 

 

• Românii pot scăpa de taxa pe apa de ploaie prin hotărâre de Consiliu Local. 
Modificările la Legea serviciului de alimentare cu apă şi de canalizare au fost 
publicate în MO 

Primăriile pot decide, începând de marţi, să scutească populaţia de la plata taxei pe apa 
de ploaie, după ce în Monitorul Oficial au fost publicate modificările la Legea serviciului 
de alimentare cu apă şi de canalizare. 

„Autorităţile deliberative ale unităţilor administrativ-teritoriale pot adopta hotărâri pentru 
scutirea populaţiei de la plata colectării, transportului, epurării şi evacuării apelor 
pluviale cu suportarea din bugetul local, în limita disponibilităţilor şi a sumelor alocate cu 
această destinaţie”, prevede un nou articol introdus în Legea serviciului de alimentare 
cu apă şi de canalizare nr. 241/2006, modificarea fiind publicată marţi în Monitorul 
Oficial. 

Apele pluviale sunt definite în legea 241/2006 ca fiind „apele de canalizare care provin 
din precipitaţii atmosferice”. 

Actul normativ publicat marţi în Monitorul Oficial a fost adoptat pe 4 iulie în Camera 
Deputaţilor în calitate de for decizional. 

„Una din problemele stringente cu care se confruntă beneficiarii serviciilor de alimentare 
cu apă şi canalizare este cea a felului în care este calculată factura la apă şi canalizare 
pentru utilizatorii casnici. Astfel, aceştia trebuie să plătească şi apa meteorică (pluvială). 
În prezent, taxa este plătită de către consumatorii casnici, aceştia fiind taxaţi indiferent 
dacă plouă, ninge sau este secetă”, se arată în expunerea de motive a proiectului de 
lege. 



15 
 

„Apa meteorică (pluvială) nu este cuantificată, la acest moment, în niciun fel, adică 
nimeni nu ştie exact câtă apă de ploaie se scurge de pe un bloc sau de pe o casă. 
Aşadar, baza de impunere este ilegală, iar această taxă nu trebuie plătită de 
consumatorii casnici din România”, a adăugat iniţiatorul legii, deputatul Vasile Varga 
(PNL). 

În Bucureşti, cantitatea de apă pluvială pentru persoane fizice este de 0,2 mc/mp/an, 
potrivit site-ului companiei Apa Nova, iar tariful pentru canalizare este 2,26 de lei / mc 
(TVA inclus). Astfel, o familie care trăieşte, de exemplu, într-un apartament de 50 de mp 
în Capitală plăteşte anual serviciile de canalizare pentru 10 mc de apă de ploaie, adică 
22,6 lei. 

„Facturarea serviciului de canalizare a apei pluviale prestat de către Apa Nova 
Bucureşti se realizează în conformitate cu Ordinul 88/2007 al Autorităţii Naţionale de 
Reglementare pentru Serviciile Publice de Gospodărie Comunală art. 215 alin.(1) care 
prevede: "cantitatea de apă pluvială preluată de reţeaua publică de canalizare se 
determină prin înmulţirea cantităţii specifice de apă pluvială, cu suprafeţele totale ale 
incintelor construite şi neconstruite, declarate de fiecare utilizator." Cantitatea specifică 
de apă pluvială pentru persoane fizice este de 0.2 mc/mp/an, respectiv de 0.5 
mc/mp/an pentru agenţi economici (conform Hot. 23/1993 şi Regulamentului 157/2005) 
şi se înmulţeşte cu suprafeţele totale ale incintelor construite şi neconstruite, declarate 
la contractare. Pentru a veni în sprijinul clienţilor noştri, am împărţit cantitatea anuală de 
apă pluvială pe fiecare factură, pentru numărul de zile cuprins în perioada de facturare”, 
potrivit paginii de internet a Apa Nova. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• De astazi, medicii de familie nu mai pun stampila pe retete sau trimiteri. Ce 
trebuie sa stie pacientii care sunt refuzati de farmacii sau spitale 
 
Incepand de la 1 august, medicii de familie au anuntat ca nu vor mai pune stampila 
cabinetului pe bilete de trimitere, retete compensate si gratuite sau certificate de 
concedii medicale. Adica, pe scurt, ca vor respecta legea. 
 
Anuntul a fost facut saptamana trecuta de Asociatia Medicilor de Familie Bucuresti-Ilfov, 
care a explicat si situatia in care se afla medicii. Mai exact, desi de un an e in vigoare o 
lege care spune explicit ca nu mai este nevoie de aceasta stampila, documentele in 
cauza sunt respinse de farmacii, spitale sau medici specialisti daca nu sunt stampilate. 
 
Consecinta: pacienti refuzati si plimbati intre medicul de familie si farmacii, spitale, desi 
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documentele pe care le prezinta sunt deplin legale. 
 
"A trecut un an si inca ni se intorc pacienti in cabinete, suparati ca am fi uitat sa 
stampilam si i-am pus pe drumuri. De fapt, nu uitam, ci respectam legea! Pacientii sunt 
insa refuzati la biroul de internari de la spital, la receptia laboratorului de analize sau in 
farmacie in lipsa stampilei si trimisi la noi pentru a o aplica. 
 
Cei mai multi colegi medici de familie au ales sa continue sa stampileze, pentru a nu-i 
mai pune pe pacienti pe drumuri, dar nu este normal sa ignoram o lege, din cauza 
neinformarii altor paliere ale sistemului de asigurari", a declarat medicul Marina 
Pircalabu, presedinte al Patronatului Medicilor de Familie din Bucuresti si judetul Ilfov 
(PMFB). 
 
Asadar, de la 1 august, medicii de familie cer tuturor respectarea acestei legi menite sa 
ajute la debirocratizarea sistemului. Ca pacient, daca vi se intampla sa va fie refuzata 
reteta sau biletul de trimitere pe motiv ca nu are stampila cabinetului, sa stiti ca legea e 
de partea dvs.. 
 
Este vorba de ordinul ministrului Sanatatii si presedintelui CNAS nr 876/824/2017 
publicat in Monitorul Oficial, Partea I nr 614 din 28.07.2017, care prevede ca stampila 
nu mai este necesara. 
 
De asemenea, avand in vedere prevederile Ordinului MS/CNAS nr.674/252/2012, nici 
pe prescriptiile electronice (retete compensate si gratuite) emise in regim online prin 
intermediul Sistemului Informatic al Prescriptiei Electronice (SIPE), nu este necesara 
aplicarea parafei medicului, stampilei cabinetului si nici a semnaturii olografe a 
medicului, acestea fiind semnate electronic. 
 
Mentiunea ca prescriptia a fost emisa online si semnata cu semnatura electronica a 
medicului se afla in subsolul prescriptiei. 
 
"De 5 ani, practic de la introducerea retetelor electronice, acestea nu au trebuit 
semnate, parafate si stampilate, daca erau emise online, adica atunci cand toate 
elementele sistemului informatic merg. Doar retetele emise offline, adica atunci cand 
sistemul informatic nu functioneaza bine si nu pot fi semnate electronic, necesita 
semnatura olografa, parafa si stampila. 
 
Oricine isi poate da seama daca reteta este emisa online sau offline pentru ca acest 
lucru este scris in subsolul retetei. Cu toate acestea, de 5 ani, multi dintre noi continuam 
sa folosim pixul, parafa si stampila pe retetele online, pentru ca ne respectam pacientii, 
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refuzati de farmacii!", a declarat si medicul Sandra Alexiu, presedintele Asociatiei 
Medicilor de Familie Bucuresti-Ilfov (AMFB). 
 
(Sursa: ziare.com) 

 

• Mai multe categorii de salariați se pot pensiona mai devreme! Legea se aplică 
de joi 

Mai multe categorii de salariați se vor putea pensiona mai devreme. Potrivit Legii nr. 
221/2018 pentru modificarea și completarea Legii nr. 263/2010 privind sistemul unitar 
de pensii publice, care a apărut luni în Monitorul Oficial, pentru aceștia salariați va fi 
redusă vârsta de pensionare. Noua lege se va aplica începând de joi. 

Sunt vizați cei care au muncit în condiții speciale, precum însoțitorii de bord, parașutiștii 
profesioniști, instructorii de zbor sau lucrătorii din subteran. 

Astfel, persoanele care au lucrat cel puțin 25 de ani în condiții speciale, vor primi o 
reducere de 13 ani. Până acum, aceștia au beneficiat de o reducere a vârstei-standard 
de pensionare cu 12 ani și șase luni pentru 25 de ani lucrați legal în condiții speciale. 

Pentru cei care au lucrat de la 26 de ani în sus, reducerea este de 13 ani, 
scrie avocatnet.ro. 

Stagiul complet de cotizare de 25 ani, stabilit prin noua lege pentru persoanele indicate 
mai sus, se va aplica și persoanelor care s-au pensionat deja între 1 ianuarie 2011 și 2 
august 2018. 

De noua lege vor beneficia: 

• personalul navigant pe avioanele clasice de transport public; 
• însoțitorii de bord din aviație; 
• parașutiștii profesioniști; 
• instructorii de zbor; 
• cei care au lucrat în subteran la construcții hidrotehnice de tuneluri, de galerii și 

de centrale electrice subterane, la exploatări din cariere prin tuneluri și galerii; 
• cei care au făcut lucrări subterane de construcții, întreținere și reparații de 

tuneluri, de căi ferate, drumuri, dar și la galeriile aferente, cu adâncimi mai mari 
de 8m; 

• mecanicii de la metrou; 
• cei care au lucrat pe platforme marine; 

https://www.avocatnet.ro/articol_48926/Lege-valabil%C4%83-de-joi-Cei-care-au-lucrat-in-avia%C8%9Bie-sau-in-subteran-se-vor-pensiona-mult-mai-devreme.html
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• cei care au lucrat în exploatări forestiere. 

Vezi AICI lista completă cu cei care vor beneficia de noua lege! 

(Sursa: bugetul.ro) 

 

• Europarlamentarii PSD îşi prezintă pe 15 septembrie rapoartele finale de 
activitate 

Grupul PSD din Parlamentul European va prezenta conducerii centrale a partidului, pe 
15 septembrie, un raport de activitate, ultimul document de acest tip înaintea selecţiei 
candidaţilor formaţiunii la alegerile europarlamentare din 2019. 

Surse din conducerea PSD au declarat, marţi, pentru MEDIAFAX, că depunerea 
raportului de activitate al europarlamentarilor social-democraţi va reprezenta un „start 
neoficial” al cursei interne pentru obţinerea, de către actualii aleşi europeni ai PSD, a 
unui nou mandat de eurodeputat. 

PSD încă nu şi-a stabilit criteriile de selecţie pentru membrii partidului care doresc să 
candideze la alegerile europarlamentare din mai 2019. 

„Fiecare europarlamentar PSD îşi pregăteşte un raport al propriei activităţi, după care, 
pe data de 15 septembrie, Grupul PSD din Parlamentul European va depune un Raport 
de Activitate, un document care sintetizează rapoartele individuale de activitate ale 
tuturor europarlamentarilor PSD”, a declarat marţi, pentru MEDIAFAX, 
europarlamentarul PSD Victor Boştinaru. 

Potrivit lui Boştinaru, pe de-o parte aceste rapoarte nu reprezintă o noutate în PSD 
pentru că europarlamentarii social-democraţi au realizat în fiecare an informări despre 
propria activitate, însă pe de altă parte, a adăugat europarlamentarul PSD, darea de 
seamă din septembrie reprezintă ultimul raport de activitate înaintea 
europarlamentarelor de anul viitor. 

Întrebat de MEDIAFAX ce calităţi trebuie să întrunească un europarlamentar PSD, 
Boştinaru a răspuns: „Nu există o formulă magică”. 

Acesta a mai explicat cum poate să se remarce un eurodeputat ajuns la Bruxelles. 

„Din experienţa acumulată, aş spune că sunt trei elemente. O cunoaştere a 2-3 dosare 
esenţiale la nivel european, cunoaştere care vine din activităţile desfăşurate în comisiile 
de specialitate din Parlamentul European, cunoaştere prin care eurodeputatul poate să 
devină o autoritate în domeniul respectiv. Implicare în negocierile pe politicile-cheie ale 

https://www.avocatnet.ro/articles/download/a0ed402b2664a5fcb38dbc059a01b2c0
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următorului ciclu electoral, precum şi o capacitate ridicată de interacţiune cu ceilalţi 
europarlamentari. Nu am enumerat aici cunoaşterea unei limbi străine pentru că m-am 
referit doar la elementele politice”, a declarat social-democratul. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• România ocupă un loc bun în topul ţărilor UE cu cele mai mici rate ale şomajului 

România a avut o rată a şomajului de 4,5% în luna iunie, al optulea cel mai mic 
procentaj din Uniunea Europeană, arată datele raportate marţi de Eurostat. 

Cifra raportată de Eurostat este identică cu cea prezentată de Institutul Naţional de 
Statistică (INS), marţi, pe aceeaşi perioadă. De asemenea, conform Eurostat, România 
are 4,04 milioane de persoane angajate. 

Cele mai mici rate ale şomajului au fost raportate în Republica Cehă (2,4%), Germania 
(3,4%), Ungaria (3,6%) sau Polonia (3,7%). La polul opus se găsesc Grecia (20,2%), 
Spania (15,2%), Italia (10,9%), Croaţia şi Franţa (ambele cu câte 9,2%). 

Potrivit Eurostat, media şomajului în zona euro este de 8,9%, iar în UE28 este de 6,9%. 

În Uniunea Europeană, rata şomajului în rândul tinerilor cu vârste sub 25 de ani era de 
15,2%, aproximativ 3,4 millioane de persoane neavând un loc de muncă (din care 2,4 în 
zona euro). Cifra este cu 386.000 de persoane mai mică decât în luna iunie 2017. 

Cele mai mici rate ale şomajului în rândul tinerilor au fost înregistrate în Malta (5,5%), 
Germania (6,2%) şi Ţările de Jos (7,2%). Iar cele mai mari au fost raportate în Grecia 
(42,3% - date din aprilie), Spania (34,1%) şi Italia (32,6%). 

(Sursa: Mediafax) 

 

 

• Ministrul Apărării a anunţat data la care România va plăti aproape un miliard de 
dolari pentru al doilea sistem de rachete Patriot/ Fifor: Marea Neagră nu este un 
lac rusesc. Este o mare deschisă, în care se circulă în siguranţă 

Ministrul Apărării, Mihai Fifor, a anunţat, marţi, că România are banii, aproximativ un 
miliard de dolari, pentru a plăti pentru al doilea sistem Patriot, imediat ce scrisoarea de 
acceptare va veni din SUA, plata urmând a fi făcută, probabil, la începutul lunii 
septembrie. 
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„Suntem deja în al doilea an cu rachetele Patriot. Anul trecut am achiziţionat primul 
sistem de rachete Patriot. Acum suntem în faza în care suntem pregătiţi să plătim al 
doilea sistem. Suntem pregătiţi să facem această plată (încă un miliard de dolari -n.r.). 
Probabil la începutul lunii septembrie, de îndată ce scrisoarea de acceptare va veni din 
Statele Unite, vom face plata pentru al doilea sistem. În februarie am plătit primul sistem 
de rachete HIMARS. Să nu uităm că România recepţionează anul acesta primele 36 de 
transportoare blindate 8x8 Piranha 5, din care 6, cu mândrie pot spune, vor fi produse la 
Uzina Mecanică din Bucureşti. Întoarcem banii în industria naţională de apărare", a 
declarat Mihai Fifor, la Antena 3. 

Ministrul Apărării a reiterat ideea potrivit căreia România are banii pentru a face această 
plată. 

„Nu e chiar un miliard. Avem banii, da. Este o sumă importantă. Este o obligaţia a 
noastră şi asigurăm o capabilitate extrem de importantă în România", a completat Fifor. 

Sistemele Patriot vor intra în dotarea Forţelor Terestre şi Forţelor Aeriene ale Armatei 
României în a doua parte a anului 2019, primul sistem urmând să fie operaţional la 
jumătatea anului 2020. 

Fifor: Marea Neagră nu este un lac rusesc. Este o mare deschisă, în care se 
circulă în siguranţă 

Mihai Fifor a declarat că Marea Neagră nu este un lac rusesc, este o mare deschisă în 
care se circulă în siguranţă. El a precizat că Rusia încearcă să demonstreze că poate 
controla această zonă. 

„După anexarea ilegală a peninsulei Crimeea, în 2014 de către Federaţia Rusă, aceste 
activităţi la Marea Neagră s-au înteţit. România şi aliaţii demonstrează că Marea 
Neagră nu este un lac rusesc. Este o mare deschisă, în care se circulă în perfectă 
siguranţă. (...) Ori de câte ori ieşim la exerciţiu, există un răspuns din partea Federaţiei 
Rusiei. Există un joc al provocării, al răspunsurilor, pentru că Federaţia Rusă încearcă 
să demonstreze că Marea Neagră este zona pe care o controlează”, a declarat ministrul 
Apărării, la Antena 3. 

Mihai Fifor a precizat că ţara noastră este pregătită să facă faţă oricăror provocări. 

„Ori de câte ori apare o astfel de provocare, aeronavele se ridică, de câte ori avem nave 
străine NATO care intră în Marea Neagră, se intensifică aceste operaţiuni de 
recunoaştere, de descurajare, dacă vreţi. Vreau să spun că România este pregătită să 
facă faţă oricărei provocări la Marea Neagră”, a completat ministrul Apărării. 
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Un bombardier rus a fost interceptat de avioane de vânătoare britanice trimise joi de la 
Baza aeriană Mihail Kogălniceanu, în apropierea spaţiului aerian NATO, deasupra Mării 
Negre, au anunţat Forţele Aeriene Regale britanice. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• George Maior anunţă că Mihai Fifor va efectua o vizită în SUA în luna septembrie 
pentru discuţii cu Jim Mattis 

România este cea mai pro-americană ţară din Europa şi forţele americane sunt 
binevenite în ţara noastră, a declarat George Maior, ambasadorul României la 
Washington, care a precizat că Mihai Fifor, ministrul român al Apărării, se va întâlni în 
septembrie în SUA cu secretarul american al Apărării, Jim Mattis. 

"Suntem cea mai pro-americană ţară din Europa", a declarat Maior într-un interviu 
pentru publicaţia Politico. 

Ambasadorul a adăugat că ministrul român al Apărării, Mihai Fifor, plănuieşte să 
promoveze oferta României de a găzdui un contigent militar american permanent la 
baza aeriană de Mihail Kogalniceanu. 

George Maior a precizat că Mihai Fifor va întreprinde în luna septembrie o vizită în 
Statele Unite, în cursul căreia se va întâlni cu Jim Mattis, secretarul american al 
Apărării. 

Printre temele abordate în cursul interviului acordat de ambasadorul 
României numărându-se cele referitoare la eforturile ţării noastre de consolidare a 
securităţii euro-atlantice, în mod special a flancului estic al NATO, inclusiv prin 
creşterea bugetului apărării, se arată într-un comunicat emis marţi de Ambasada 
României la Washington. 

În interviu, ambasadorul român a susţinut ideea ca forţele militare americane să îşi 
mute concentraţia din centrul continentului european către flancul estic: “Credem că 
centrul de greutate ar trebui să treacă, în termeni de forţe, din centrul Europei spre 
graniţa estică a NATO, care este cea mai expusă”. 

De asemenea, subliniind excelenta cooperare româno-americană în planul securităţii şi 
apărării, ambasadorul României a susţinut ideea găzduirii de către ţara noastră a unei 
prezenţe permanente americane. 

“Întotdeauna dorim să vedem o prezenţă americană mai mare”, a declarat George 
Cristian Maior, care a precizat că România, conform sondajelor de opinie, este cea mai 
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pro-americană ţară din Europa. În context, el a precizat că în România există deja 
sistemul de apărare antirachetă de la Deveselu, iar militarii SUA folosesc baza aeriană 
Mihail Kogălniceanu, care se află foarte aproape de Peninsula Crimeea. 

Nu trebuie să uităm că în Crimeea are loc un proces serios de militarizare, a afirmat 
ambasadorul George Maior, de aceea este nevoie de descurajarea acestor acţiuni, 
printr-o prezenţă americană consistentă în regiune. 

Ambasadorul George Cristian Maior a mai afirmat că în acest moment trebuie 
contracarate ameninţările de tip nou, hibride, “foarte subtile şi foarte complicate. Ca 
ţară, noi am detectat aceste activităţi de mai mult timp”, a afirmat ambasadorul, care a 
precizat faptul că România şi-a avertizat aliaţii asupra tendinţelor în creştere de folosire 
de către Rusia a tacticilor hibride. 

Diplomatul a mai arătat că narativele false trebuie evidenţiate în permanenţă, prin 
informarea corectă a cetăţenilor. Un exemplu de narativ fals aparţinând propagandei 
ruseşti a apărut, în opinia ambasadorului român, odată cu instalarea sistemului 
antirachetă de la Deveselu, când retorica Rusiei a avansat ideea conform căreia 
sistemul este foarte costisitor, s-ar submina relaţiile cu Rusia şi ar expune România la 
noi ameninţări. Guvernul României a subliniat că apărarea antirachetă este un proiect 
defensiv care nu ameninţă Rusia, este în interesul apărării naţionale şi al aliaţilor NATO. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Mihai Fifor: Ministerul Apărării a încheiat în 2010 un protocol cu Parchetul 
General, pe care l-am denunţat. Nu era un document secret 

Ministrul Apărării Naţionale, Mihai Fifor, a anunţat, marţi seară, că instituţia pe care o 
conduce a semnat în 2010 un protocol cu Parchetul General, document ce a fost 
denunţat atunci când i-a fost adus la cunoştinţă. 

"Am făcut această verificare, aşa cum a solicitat primul-ministru. Comunicăm la Guvern 
în totalitate, tot ceea ce a însemnat protocol încheiat de Ministerul Apărării Naţionale cu 
alte instituţii. A fost, de pildă, un protocol, cu Parchetul, încheiat în 2010, pe care l-am 
denunţat de îndată ce acest protocol mi-a fost adus la cunoştinţă. Şi lucrurile s-au 
încheiat. Era un protocol pe care l-a avut Ministerul Apărării Naţionale cu Parchetul pe 
care, repet, l-am denunţat", a declarat Mihai Fifor, la Antena 3. 

Ministrul Apărării a mai precizat că nu a fost vorba de un document secret. 
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"Nu era un document secret. Era un document neclasificat pe care, repet, l-am denunţat 
în secunda doi", a completat Fifor. 

Ministrul a mai precizat că Direcţia de informaţii a Armatei nu a avut vreun protocol cu 
Parchetul. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Japonezii sunt interesaţi de sistemul anti-rachetă Aegis Ashore de la Deveselu. 
O delegaţie niponă a vizitat baza NATO 

O delegaţie japoneză a fost prezentă, marţi, la Deveselu, unde a vizitat Baza NATO şi 
primăria din localitate, având o întrevedere cu autorităţile locale şi judeţene. Niponii sunt 
interesaţi de sistemul anti-rachetă Aegis Ashore, despre care consideră că ar putea 
apăra tot teritoriul Japoniei. 

Delegaţia japoneză a fost formată din 18 persoane, printre care parlamentari ai Dietei 
Japoniei şi ambasadorul Japoniei la Bucureşti. Vizita a venit după ce, în urmă cu un an, 
niponii ar fi decis în privinţa desfăşurării Sistemului anti-rachetă Aegis Ashore în 
prefecturile Akita şi Yamaguchi, că ar putea apăra tot teritoriul Japoniei. 

După vizitarea bazei, delegaţia japoneză a avut o întrevedere cu reprezentanţii 
autorităţilor locale şi judeţene, printre cei prezenţi numărându-se prefectul Silviu Neacşu 
şi vicepreşedintele CJ Olt, Virgil Delureanu. 

„Mai întâi au fost la baza militară, apoi şi-au încheiat vizita la noi în comună. Dânşii 
doresc să achiziţioneze şi să instaleze două scuturi anti-rachetă. Sunt discuţii mari, în 
parlamentul dumnealor, dacă le cumpără sau nu. S-a deplasat o delegaţie de 18 
parlamentari, plus ambasadorul de la Bucureşti, să vadă la faţa locului care este 
impactul social, economic, cum o duce populaţia, dacă a apărut vreo problemă în 
această perioadă. S-a văzut cum arată comunitatea şi de ce investiţii am beneficiat 
până în acest moment”, a afirmat primarul comunei Deveselu, Ion Aliman. 

Reprezentanţi ai Ambasadei Japoniei în România au vizitat şi pe 20 iulie baza militară 
NATO de la Deveselu. 

Potrivit informaţiilor oficiale, oficialii niponi au făcut un tur al Bazei româneşti 99 şi al 
Scutului Aegis Ashore Missile Defense System Romania. 

Componenta terestră de la Deveselu a sistemului de apărare antirachetă AEGIS, 
împărţit de SUA şi de NATO, a fost declarată operaţională pe 18 decembrie 2016, după 
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aproape doi ani de construcţie şi aproape şase ani de la momentul în care România a 
fost de acord să găzduiască acest sistem. 

Baza militară de lângă Caracal găzduieşte un sistem de radar şi trei baterii de rachete 
interceptoare SM-3 IB, care au rolul de a intercepta rachete balistice intercontinentale 
sau cu rază medie de acţiune, principalele ameninţări identificate provenind dinspre Iran 
şi Orientul Mijlociu. 

Scutul antirachetă de la Deveselu a început să fie construit în 2013, iar România a fost 
de acord să găzduiască acest sistem în 2010, printr-o decizie a CSAT, în 2011 fiind 
semnat Acordul dintre România şi SUA privind acest sistem antirachetă. Interceptoarele 
de tip SM-3 IB (Standard Missile 3 Block IB) şi radarul SPY-1 de la Deveselu fac parte 
dintr-un sistem complex de apărare împotriva rachetelor balistice cu rază medie şi lungă 
de acţiune, care este dezvoltat în comun de SUA şi de NATO şi care acoperă întreaga 
Europă. Componenta de la Deveselu are rolul de a apăra sudul spaţiului european. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Motivele pentru care BMW a ales Ungaria, evitând România, pentru noua fabrică 
de 1 miliard de euro a companiei 

După doi ani de când Mercedes a decis să investească pentru a doua oară în Ungaria, 
evitând România, a venit şi rândul BMW să anunţe construcţia unei fabrici în ţara 
vecină, nu la noi. Argumentele alegerii sunt aceleaşi, acum, ca şi în 2016: infrastructură 
foarte bună şi resurse umane calificate. 

Pe 30 iulie 2016, Mercedes anunţa o nouă investiţie în Kecskemét (Ungaria), după ce în 
2012 finalizase prima investiţie, iar în România s-au creat dezbateri aprinse din cauza 
ratării acestei oportunităţi. Totalul investiţiilor alocate de Mercedes în Kecskemét se 
ridica, atunci, la două miliarde de euro, cu toate avantajele create de dezvoltarea 
respectivă. 

Iată că istoria se repetă şi România ratează o nouă oportunitate, de data aceasta 
investitorul fiind BMW, care şi-a anunţat - pe 31 iulie 2018 - decizia de a aloca un 
miliard de euro pentru construcţia unei fabrici în Ungaria (la Debrecen), nu în România. 

„Debrecen este locul ideal pentru ca BMW Group să îşi extindă reţeaua de producţie. A 
fost ales în primul rând pentru infrastructura foarte bună, conexiuni logistice adecvate şi 
proximitatea reţelei de furnizori exitenţi. Personalul calificat din zona locală a fost un alt 
avantaj cheie”, a menţionat BMW într-o notă transmisă presei din România - care, 
desigur, a întrebat cum a fost aleasă Ungaria ca destinaţie a acestei investiţii. 
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„În selectarea Debrecen, Grupul BMW a urmat cu stricteţe procesul de selecţie al 
locaţiilor pentru posibile fabrici la nivel mondial, examinând diverse oportunităţi din 
diferite ţări. Grupul BMW a avut o relaţie profesională cu toate ţările în cauză, pe baza 
unei colaborări constructive”, au precizat reprezentanţii constructorului auto german. 

Consiliul de conducere al BMW Group a optat pentru Debrecen, Ungaria, deoarece 
îndeplineşte cel mai bine criteriile de selecţie. Potrivit notei de presă, aceste criterii 
includ: 
- factori specifici sitului, cum ar fi infrastructura foarte bună şi accesibilitatea excelentă 
pe şosele, pe calea ferată şi pe calea aeruluiÂ 
- conexiuni logistice adecvate şi apropierea de reţeaua de furnizori stabilită 
- forţă de muncă cu o înaltă calificare în zona locală. 

„Gestionarea profesională a proiectelor din partea partenerilor noştri maghiari a fost un 
criteriu suplimentar. În plus, Debrecen oferă un standard ridicat de trai, care va fi de 
asemenea atractiv pentru expaţi din Germania şi alte locaţii din întreaga lume”, a mai 
argumentat concernul german. 

Potrivit BMW, procesul de recrutare a început de astăzi (n.n.- marţi, 31 iulie) şi se pot 
deja trimite aplicaţii on-line, iar construcţia noii fabrici de la Debrecen va demara, cel 
mai devereme, în 2019. A fost achiziţionată o suprafaţă de 400 hecatare pentru noua 
facilitate de producţie. 

Aşadar, România a ratat încă o oportunitate de a atrage investiţii străine de ordinul 
miliardelor de euro, din cauza stării deplorabile a infrastructurii, demonstrând că nici 
lecţia din 2012, nici cea din 2016 (pe care trebuia să le înveţe de la Mercedes) nu au 
fost încă învăţate. Lecţia BMW ar trebui să fie ultima. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Bulgaria își reformează vinieta. Drumurile cu gropi, scutite 

Șoferii vor fi taxați în Bulgaria doar pe drumurile în stare corespunzătoare. La 
finele etapei de implementare a vinietei electronice, veniturile Bulgariei din taxa de drum 
le vor depăși pe cele ale României. 

Peste 800 de milioane de euro vor fi generate anual de nou sistem de taxare a 
șoselelor din Bulgaria, potrivit agenției de presă bulgare Novinite.com. Agenția citează 
un răspuns scris din partea ministrului regional, Nikolay Nankov, în urma unei întrebări 
a deputatului BSP - Georgi Gikov. Acest răspuns vine în contextul în care de la data de 

https://www.novinite.com/articles/191366/More+than+BGN+800+Million+Revenue+a+Year+Expected+from+the+Toll+System+in+Bulgaria
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1 ianuarie 2019 Bulgaria va trece la un sistem electronic de viniete, similar cu cel al 
României, cu unele aspecte diferite însă. 

Taxarea taxelor pentru camioanele TIR de peste 3,5 tone va funcționa din luna august a 
anului viitor. Banca Mondială, care este consultant în construcția sistemului, a elaborat 
18 scenarii diferite privind posibilele venituri și costuri inregistrate. 

Radio Bulgaria informează că mărimea taxei va varia cu tipul de drum. Pentru drumurile 
în stare proastă nu va fi plătită nicio taxă. Guvernul mai intenționează introducerea unei 
viniete de weekend, mai ieftină decât cea săptămânală. La finele lunii iulie sunt 
așteptate concluziile finale ale Băncii Mondiale care asistă  Bulgaria în proiect. 

Veniturile anuale ar urma să varieze de la 661 milioane leva (peste 330 milioane euro) 
la 1,49 miliarde leva (750 milioane euro) din 2019. Sumele sunt mult peste cele obținute 
de Compania Națională de Administrare a Infrastructurii Rutiere din România (CNAIR) 
situate la cel mult 250 de milioane de euro. 

Ministrul Nankov explică că așteptările sunt că vor fi genera venituri de peste 800 de 
milioane de leva, ceea ce ar permite mai mulți bani pentru drum reparație. Agenția de 
infrastructură rutieră a Bulgariei a semnat un contract pe 15 ianuarie cu un consorțiu 
condus de Kapsch TrafficCom din Austria pentru a construi un sistem de taxare rutieră 
care se așteaptă să tripleze veniturile anuale ale agenției și să sporească finanțarea 
disponibilă pentru reparațiile rutiere. 

Noutatea sistemului este reprezentată de faptul că nu întreaga infrastructură rutieră va fi 
tarifată, ci doar care se află în stare bună. Potrivit ministrului Nankov, vor fi între 8000 
km de drumuri și 15.000 km care vor fi taxați, el adăugând că cifra superioară este 
„puțin probabilă”. 

Sporul de venituri nu va veni de la automobiliști. Acestea vor veni în întregime din 
camioane de marfă cu greutate mai mare de 3,5 tone și autobuze. 

Singura schimbare pentru autovehicule va fi faptul că autocolantele actuale de hârtie 
vor fi înlocuite cu viniete electronice, a spus Nankov. Cu toate acestea, camioanele vor 
vedea o creștere semnificativă a sumelor plătite, veniturile urmând să crească de șase 
sau șapte ori, chiar dacă prețul exact plătit de operatorii de transport de mărfuri rămâne 
încă neclar. 

În prezent, venitul anual al Bulgariei de la impozitul pe autostradă este de aproximativ 
350 de milioane de leva (aproximativ 175 milioane euro) însă Agenția Infrastructură 
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Rutieră prognozează că va primi mai mult de un miliard de leva în primul an complet al 
funcționării sistemului de taxare rutieră. 

Cea mai mare parte a veniturilor suplimentare vor fi cheltuite pentru repararea 
drumurilor Bulgariei, în special a celor rurale. Președintele consiliului de administrație al 
Agenției Infrastructurii Drumurilor Doncho Atanassov, speră că 7000 km de drumuri de 
clasa a treia ar putea fi reparate în termen de patru până la cinci ani de la introducerea 
sistemul de taxare, datorită creșterii veniturilor. Agenția a ales compania Kapsch să 
construiască sistemul de taxare rutieră în octombrie 2017. 

Bulgaria are în prezent 19.861 de kilometri de șosele naționale, din care 734 kilometri 
autostrăzi (cât România), 2.928 kilometri de drumuri de categorie I, 4.028 drumuri 
categorie II și 12.171 kilometri drumuri categorie III. 

(Sursa: Digi 24) 

 


	( Iohannis a sesizat CCR cu privire la Codul administrativ al României. Preşedintele critică introducerea pensiilor speciale şi articolul privind folosirea limbii minorităţilor în administraţia locală
	ACTUALIZARE. CCR urmează să discute pe 20 septembrie sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis asupra Legii privind Codul administrativ, au precizat, pentru Agerpres, oficiali ai Curții Constituționale.
	( Paul Stănescu preia, în perioada 6-13 august, atribuţiile premierului privind conducerea operativă a Guvernului. Premierul Dăncilă se va afla în concediu
	( Gazele se scumpesc de miercuri, 1 august, cu 5,83%. Cu cât va creşte factura medie
	( De azi România are acces integral la Sistemul de informații Schengen
	( Șeful Poliției Române, despre șoferul cu număr de înmatriculare anti-PSD: A intrat în țară legal, însă imoral. Avea acea sintagmă vulgară
	( Ungaria îi cere lui Klaus Iohannis să-i GRAȚIEZE pe cei doi etnici maghiari condamnați pentru tentativă de atac cu bombă
	( Toader: Când vor intra în vigoare modificările la Codul de procedură penală, cine se simte condamnat pe probe nelegale, gen interceptări sau protocoale, poate cere revizuirea
	( Tudorel Toader, despre Augustin Lazăr: La fiecare dintre noi vine o vreme a evaluării
	( Dosarele familiei Cosma, instrumentate de procurorii DNA Ploieşti, vor fi mutate. Direcţia a anunţat ce entitate le va prelua
	( Ministrul Mediului: O nouă taxă auto, finalizată până la sfârşitul anului
	( Ministrul Mediului a anunţat finanţarea de care va beneficia programul „Rabla pentru electrocasnice”
	( Cum s-a laudat ministrul Mediului cu "masurile curajoase" luate sub amenintarea CE si cu dragostea ei pentru ursii care vor fi ucisi
	( Românii pot scăpa de taxa pe apa de ploaie prin hotărâre de Consiliu Local. Modificările la Legea serviciului de alimentare cu apă şi de canalizare au fost publicate în MO
	( De astazi, medicii de familie nu mai pun stampila pe retete sau trimiteri. Ce trebuie sa stie pacientii care sunt refuzati de farmacii sau spitale
	( Mai multe categorii de salariați se pot pensiona mai devreme! Legea se aplică de joi
	( România ocupă un loc bun în topul ţărilor UE cu cele mai mici rate ale şomajului
	( Ministrul Apărării a anunţat data la care România va plăti aproape un miliard de dolari pentru al doilea sistem de rachete Patriot/ Fifor: Marea Neagră nu este un lac rusesc. Este o mare deschisă, în care se circulă în siguranţă
	( George Maior anunţă că Mihai Fifor va efectua o vizită în SUA în luna septembrie pentru discuţii cu Jim Mattis
	( Mihai Fifor: Ministerul Apărării a încheiat în 2010 un protocol cu Parchetul General, pe care l-am denunţat. Nu era un document secret
	( Japonezii sunt interesaţi de sistemul anti-rachetă Aegis Ashore de la Deveselu. O delegaţie niponă a vizitat baza NATO
	( Motivele pentru care BMW a ales Ungaria, evitând România, pentru noua fabrică de 1 miliard de euro a companiei
	( Bulgaria își reformează vinieta. Drumurile cu gropi, scutite

